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گـــزارش
رئیس قوه قضاییه: 

قضات، تحت  تأثیر فشارهای بیرونی قرار نگیرند
آقای فرزین کجایید؟

هــر دم از اين باغ بری می رســد. خبــر تعجب بر 
انگيز و شگفت آور است، خبری كه نشان از ملوك 
الطوايفــی بودن و جزيره ای عمل كردن بخش های 
مختلف اقتصادی و اجرايی كشــور دارد. چند روز 
پيش بانك مركزی پــس از تأخيری 3 ماهه، آمار 
كل ميــزان تســهيلات پرداختــی در 14 بانك را 

منتشر كرد. 
مطابق با اين آمار، بيش از 163 هزار ميليارد تومان 
از كل تسهيلات پرداختی توسط اين چهارده بانك 
به نيروها و پرســنل خود بانك ها پرداخت شــده 

است!
بر اساس آمار منتشــره، بانك سپه با پرداخت 30 
هزار ميليارد تومان تســهيلات تا پايان شهريور ماه 
در صدر وام  دهی بانك ها به پرسنل خود قرار دارد. 
بانــك ملی نيز بيــش از 25 هزار ميليــارد تومان 
تســهيلات به پرســنل خود پرداخت كرده است. 
بانك های صادرات و ملت نيز به ترتيب با پرداخت 
17 و 16 هزار ميليارد تومان به پرســنل خود، در 
رتبه های بعدی رده  بندی »خود وام دهی« شــبکه 
بانکی قرار دارند. بانك های كشاورزی و مسکن نيز 
با پرداخت تسهيلات 12 و 11 هزار ميليارد تومانی 
به پرســنل خود در نيمه نخســت سال جاری، در 

رده های بعدی خود نمايی می كنند.
 بــا توجه به آخريــن آمارها، كل نيروی انســانی 
مشــغول به كار در شــبکه بانکی كشــور بالغ بر 
جمعيت 170 هزار نفری می شود، به طور متوسط 
به هر پرسنل شــبکه بانکی تا انتهای نيمه نخست 
ســال، حدود 950 ميليون تومان تسهيلات با نرخ 
بهــره پايين )احتمــالا قرض الحســنه و با بهره 4 
درصــدی( و بازپرداخت طولانــی و فرصت تنفس 

قابل ملاحظه را شامل می شود. 
به نظر می رســد اگر بانك ها همين آهنگ وام دهی 
به خودشــان در نيمه نخست ســال را بدون هيچ 
گونه تغييری در نيمه دوم سال نيز تداوم بخشند، 
بيــش از 326 هزار ميليارد تومــان از منابع بانکی 
صرف وام دهی بانك ها به خودشان می شود و سرانه 
ميانگين سهم پرسنل بانکی نيز به دو برابر رقم ياد 
شده يعنی 1 ميليارد و 900 ميليون تومان خواهد 

رسيد كه جای شگفتی دارد.
حال بايــد از جنــاب آقايان مخبــر، خاندوزی و 
فرزين بپرسيم كه پاســخی برای اين غارت عيان 
و علنی ســپرده های مردم، توســط بانك ها دارند؟ 
آقايــان بايد به افــکار عمومی پاســخ دهند كه با 
كدام مجوز پول های امانتی مــردم نزد بانك ها به 
كارمندان و پرســنل شان پرداخت شود؟ يعنی جز 
بــی صاحبی ،بی در  وپيکر بودن ، ايجاد فضا برای 
رانت خواری و غارت اموال عمومی می توان نامی بر 
عملکرد اين 14بانك گذاشــت؟ بقيه هم پيشکش! 
چگونه وقتی مردم و زوج های جوان می خواهند وام 
بگيرنــد هزار بلا بر سرشــان می آورند تا چندرغاز 
پول بدهند؟ چگونه می شود برای وام 900ميليونی 
مســکن از مردم ماهيانه 35ميليون تومان قســط 
طلب می كنند ولی نوبت بخودشــان كه می رسد يا 
قرض الحسنه اســت يا با سود4 درصد؟ اين است 

مسلمانی و امانتداری از اموال مردم؟
آقای فرزين به عنوان مدير همه بانك های كشــور 

چه پاسخی به مردم دارد؟

 چرا برخی مخازن زباله 
صبح ها هم پر هستند؟

مديركل خدمات شهری شهرداری تهران می گويد 
طی روز چهار بار زباله ها جمع آوری می شــود، پس 

چرا در برخی ساعات مخازن زباله پر است؟
عليرضا جعفری، مديركل خدمات شهری و محيط 
زيست شــهرداری تهران در گفت وگو با فارس، در 
مورد تاثيرات قراردادن به موقع در سطل های زباله 
توســط شــهروندان اظهار كرد: اگر مردم زباله را 
در ســاعت مناســبی در جايگاه قرار دارند هم در 
هزينه ها و هم در پاكســازی شهر و هم در زيبايی 
منظر شهری و نظافت شــهر بسيار كمك می كند 
اگر شــهروندان 9 شــب تا 3 صبح  كه زمان جمع 
آوری زباله در سطح شــهر است، اين كار را انجام 

دهند بسيار كمك كننده است.
مديركل خدمات شــهری با اشــاره بــه اينکه اگر 
شــهروندان واقعاً رعايت كنند و در زمان مناســب 
زباله را در مخزن بگذارند، گفت: ديگر در سطح روز 
چنين صحنه هايی را نمی بينيم. غير از اين زباله ها 
بعضاً  داخــل انهار تخليه می شــود. هم زباله های 
خانگــی و هــم ضايعات ميــوه فروشــی كارهای 
خدماتــی و ... به داخل انهار می رود و اين زباله در 
زمان بارندگی برای ما مشــکل ايجاد می كند و هم 
زمانی كه وارد كانال ها می شود مشکلات عديده ای 
را در پی دارد. اگر زباله ها از ســاعت 9 شب به بعد 
بيايد بيرون مطمئن باشيد تا 70 درصد از مشکلات 

زباله در سطح شهر ما حل خواهد شد.
جعفری خاطرنشان كرد: ما چهار بار طی روز جمع 
آوری زباله را انجام می دهيم از 9 شب تا 3 صبح از 
3 صبــح تا 7 صبح دوباره از تا 12 ظهر تا 2 بعد از 
ظهر تا 6 بعد از ظهر و از 6 بعد از ظهر تا ساعت 9 
ما جمــع آوری زباله را داريم. بعضاً همکاران ما در 
برخی از نقاط شــهر بين 30 تا 35 متر تا 70 متر 
بايــد زير زمين بروند تا بتوانند اين زباله ها و ذرات 
زائد و فضولات را از كانال خارج بکنند كه اگر يك 
مقداری اين مسئله رعايت شود و در اين خصوص 
از ورود زبالــه و ضايعات و فضــولات غير مجاز به 

داخل شبکه جلوگيری شود، كمك بزرگی است. 

نکتهسنج!

رئيس قوه قضاييه گفت: قضات در روند رسيدگی های خود 
به پرونده ها تحت  تأثير فضاسازی ها و فشارهای بيرونی قرار 
نگيرند چرا كــه در غير اين صورت به تحقق تمام و كمال 

عدالت خدشه وارد خواهد شد.
حجت الاسلام والمســلمين محسنی اژه ای، ديروز در ادامه 
بازديدهــای ميدانی خــود از مراجع و مراكــز قضائی، از 
مجتمع قضائی شهيد بهشتی تهران بازديد كرد و از نزديك 
در جريان كم و كيف رســيدگی به پرونده ها در اين واحد 
قضائــی قرار گرفت. علاوه بر ديدار بدون واســطه با مردم 
و مراجعه  كنندگان به دســتگاه قضائی، آسيب شناســی از 
روندها و فرايندهای موجود در مراكز و مراجع قضائی يکی 
از اصلی ترين اهداف حجت الاســلام والمسلمين محسنی 
اژه ای از بازديدها و سركشی های خود از واحدهای قضائی 
اســت؛ اين مهم در جريان بازديد امــروز قاضی القضات از 
مجتمع قضائی شــهيد بهشتی تهران نيز مورد توجه بود و 
رئيس قوه قضائيه با نگاهی تخصصی و موشکافانه، روندهای 

موجود در اين واحد قضائی را مورد ارزيابی قرار داد.
رئيــس قوه قضائيه در جريان سركشــی خــود از مجتمع 
قضائی شهيد بهشتی، به »شــعب اجرای احکام متمركز« 
اين مجتمع قضائی مراجعه كرد تــا از نزديك روند امور را 
مورد بررســی و واكاوی قرار دهد. رئيس عدليه در جريان 
حضور خود در »شعب اجرای احکام متمركز مجتمع قضائی 
شــهيد بهشتی« به مطالعه و بررســی موردی چند پرونده 
پرداخت و سؤالاتی تخصصی را پيرامون روند رسيدگی ها به 
اين پرونده ها از مسئولين مربوطه مطرح كرد؛ قاضی القضات 
همچنين در جريان آمار پرونده های وارده، جريانی، مختومه 
موقت و مختومه 1401 اين شــعب نيز قرار گرفت. رئيس 
دستگاه قضا با اشاره به اهميت رضايتمندی مردم و تسهيل 
و تســريع امور حقوقی و قضائی آنها، خطاب به مســئولين 
مربوطه در مجتمع قضائی شــهيد بهشــتی تاكيد كرد كه 
بررسی دقيقی از ميزان رضايتمندی مردم بواسطه متمركز 

شدن شعب اجرای احکام به عمل آورند.
در ادامــه بازديد محســنی اژه ای، »دهقانی« سرپرســت 
مجتمع قضايی و »قربانی« رئيس كل دادگاه های عمومی و 

انقلاب تهران اشــاره داشــتند كه ارتباط محاكم تهران با 
بانك مركزی به صورت »برخط« اســت، اما به دليل وجود 
پــاره ای از ايرادات نرم افزای، بعضاً پاســخ اســتعلامات، با 
كندی واصل می شــود؛ رئيس دستگاه قضا پس از استماع 
اين موضوع، بر مرتفع شدن مشکلِ مزبور در اسرع وقت به 
منظور عدم ايجاد خلل و تعلل در پيشــبرد امور حقوقی و 

قضائی مردم تاكيد كرد.
رئيــس قوه قضائيه در هنگام سركشــی از يکی از شــعب 
دادگاه هــای حقوقی مجتمع قضائی شــهيد بهشــتی اين 
ســوال را از مسئولين مربوطه مطرح كرد كه »قانون اصلاح 
قانون صدور چك« كه از سال 97 اجرايی می شود و شامل 
الزاماتــی نظير »ثبت تمام چك های جديد در ســامانه« و 
»ممنوعيت دارندگان چك برگشــتی رفع سوء اثر نشده، از 

صدور چك جديد و ثبت آن در ســامانه« است، چه ميزان 
در كاهش آمار ورودی پروندها نقش داشــته است؟ رئيس 
دادگاه در پاســخ به اين سؤالِ قاضی القضات، برخی نواقص 
قانون جديد چك را برشــمرد و رئيــس كل محاكم تهران 
نيز اعلام داشــت كه قانون جديد چك تأثير قابل اعتنايی 
در تقليل ورودی پرونده ها نداشــته است. رئيس عدليه در 
همين رابطه تصريح كرد: نواقص اين مقوله بايد احصاء شود 
و آسيب شناسی مدونی در خصوص آن صورت گيرد. رئيس 
دســتگاه قضا در ادامه از دفتر مزايده های مجتمع قضائی 
شهيد بهشــتی بازديد به عمل آورد و از نزديك در جريان 
فعاليت »سامانه تداركات الکترونيکی دولت« قرار گرفت. 

رئيس عدليه در ادامه بازديد خود از مجتمع قضائی شهيد 
بهشــتی، هنگام بررســی يکی از پرونده ها در شعبه ای از 

دادگاه حقوقی اين مجتمــع، بر اهميت انعقاد قراردادهای 
رســمی ميان مردم و متعاملين تاكيد كرد و گفت: انعقاد 
قراردادها به صورت مُتقن، محکم و رسمی از بروز بسياری 
از مشــکلات و ايجاد پرونده های زيــاد جلوگيری به عمل 
می آورد؛ اين امر شامل حال معاونت ها و واحدهای حقوقی 
ادارات و شــركت ها نيز می شــود و آنان بايد بيش از ساير 
آحاد جامعه نســبت به انعقاد قراردادهای متقن و رسمی 
اهتمام داشــته باشــند. وی از شــعبه 55 دادگاه حقوقی 
مستقر در مجتمع قضائی شــهيد بهشتی تهران ويژه امور 
بين الملل نيز بازديد به عمــل آورد و از نزديك در جريان 

روند رسيدگی ها در اين شعبه قرار گرفت.
ديدار بدون واســطه و چهره به چهــره با مردم و مراجعان، 
هماننــد همه بازديدهای ميدانی رئيــس قوه قضائيه، يکی 
از برنامه های سركشی وی از مجتمع قضائی شهيد بهشتی 
تهران بود؛ بر همين اساس، رئيس عدليه به استماع مشکلات 
و مسائل برخی از مراجعان پرداخت و دستورات مقتضی را 
برای رفع مســائل آن ها در چارچــوب موازين قانونی صادر 
كرد. محســنی اژه ای در ادامه در جمــع قضات و كاركنان 
مجتمع قضائی شهيد بهشتی اظهار داشت: كار شما در اين 
مجتمع قضائی از حجم و حساسيت بالايی برخوردار است و 
من بر اين مهم واقف هستم و در جريانم كه سرريز مسائل 
اقتصادی كشور در دستگاه قضائی بر حجم و حساسيت كار 
شــما افزوده است و شــما حتی در برخی روزهای تعطيل 
نيز سر كار حاضر می شــويد؛ با اين حال توصيه مؤكد من 
به شما آن اســت كه علی رغم سنگينی كار، از خدمت به 
خانواده خود غافل نشــويد. رئيس قوه قضائيه بيان داشت: 
بايد در راســتای كوتاه كردن فرآيندهــای قضائی اقدامات 
مجدانــه ای انجــام داد؛ اينکه يك نفــر در مراجع مختلف 
قضائی، پرونده های متعــددی را در باب يك موضوع واحد 
تشــکيل می دهد از دلايل طولانی شدن فرآيند رسيدگی 
است. محســنی اژه ای در پايان خاطرنشان كرد: قضات در 
روند رسيدگی های خود تحت تأثير فضاسازی ها و فشارهای 
بيرونی قرار نگيرند چرا كه در اين صورت بر امر تحقق تمام 

و كمال عدالت خدشه وارد خواهد شد.

فرمانده انتظامی تهران بزرگ از كشــف محموله نيم تنی هروئين خالص از يك 
تريلی در پايتخت خبر داد.

سردار عباسعلی محمديان در اجرای طرح برخورد با چندين باند قاچاق موادمخدر 
كه ديروز در محل پليس آگاهی پايتخت برگزار شــد، گفت: برخورد با موادمخدر 
يکی از اولويت های اصلی پليس پايتخت اســت، ما طرح هايی را برای جمع آوری 
معتادان متجاهر و ... اجرا كرديم و امروز هم نتايج يکی ديگر از طرح های پليس 
در برخورد با قاچاقچيان دانه درشت و توزيع كنندگان خرد را مشاهده می كنيد. 
وی با اشــاره به نتايج اقدامات انجام شده از سوی ماموران پليس گفت: همکاران 
من در پليس پايتخت از ابتدای آبان ماه امســال تا كنون بيش از ســه تن انواع 
موادمخدر را كشــف و ضبط كرده اند كه محمولــه نيم تنی هروئين نيز جزو آن 
اســت. محمديان با بيان اينکه از ابتدا سال هم بالغ بر 16 تن انواع موادمخدر از 
سوی همکاران من در پليس پايتخت كشف و ضبط شده است، گفت: برخورد با 
موادمخــدر با جديت ادامه دارد. به طوريکه 12 هزار توزيع كننده خرد از ابتدای 

سال و 500 توزيع كننده نيز از ابتدای آبان شناسايی و دستگير شده اند.
رئيس پليس پايتخت درباره محموله نيم تنی هروئين نيز گفت: اين يك محموله 

خاص بود كه به طرز بسيار ماهرانه ای در بار يخچال جاساز شده بود. شيوه جاساز 
اين مواد طوری بود كه حتی ســگ های موادياب نيز نتوانسته بودند آن را كشف 

كنند. اما هوشياری ماموران ما اين افراد را به دام انداخت. 
وی با بيان اينکه 500 كيلوگرم هروئين خالص را از داخل بار اين تريلی كشــف 
و ضبط كرديم، گفت: اين تريلی كه موادمخدر از مرزهای شــرقی كشــور در آن 
جاســاز شــده بود، از گذرهای مختلف عبور كرده و حتی سگ های موادياب هم 
موفق به شناســايی مواد نشــده بودند. اما همکاران من طی يك فرآيند دو ماهه 

اعضای باند را شناسايی و رصد كردند. 
محمديان با بيان اينکه موادمخدر كشــف شده از سوداگران مرگ بالغ بر 1000 
ميليارد ريال ارزش ريالی دارد، گفت: ســه ســوداگر مــرگ نيز در اين خصوص 
دســتگير شــدند برای اين افراد پرونده ای تشکيل شــد و متهمان روانه دادسرا 

 شــدند. تحقيقات تکميلی برای شناســايی و دســتگيری ديگر افراد مرتبط نيز 
درحال انجام است. 

وی همچنين از شناســايی يك باند ديگر خبر داد و گفت: از اين باند515 هزار 
قرص مخدر كشــف و سه نفر دستگير شــدند. اين باند ترامادول را در عطاری ها 
توزيع كرده بود.  اين افراد در فضای مجازی نيز فعاليت داشــتند و با وعده هايی 

مانند لاغری و ... اقدام به تبليغ و فروش اين محصولات كرده بودند. 
محمديان درباره نگرانی هــا از فروش موادمخدر در فضای مجازی نيز گفت: اين 
جزو مواردی اســت كه خانواده ها نگرانی بسياری در مورد آن دارند. پليس فتا و 
پليس مبارزه با موادمخدر ما هم نسبت به اين موضوع حساس است و بخشی از 
كشــفيات ما هم كه امروز به نمايش درآمده مربوط به افرادی است كه در فضای 
مجازی فعاليت داشــتند. به خانواده ها تاكيــد می كنم كه اين فضا از نظر ما دور 

نمانده است و متوجه نگرانی آنها هستيم.
رئيس پليس تهران همچنين از برخورد با فروش موادمخدر و اعتيادآور ازســوی 
عطاری ها خبر داد و گفت: اگر در عطاری ها يا هر واحد صنفی ديگری نيز چنين 

اقدامی انجام شود، پليس اماكن ما به جديت با آن برخورد خواهد كرد.

بازداشت ۱۲هزار فروشنده مواد مخدر

کشف محموله نیم تنی هروئین در تهران

خبــــر
رئیس سازمان ملی پرورش استعدادهای درخشان:

میزان مهاجرت 
 فارغ التحصیلان

 مدارس سمپاد بالا است
رئيس سازمان ملی پرورش استعدادهای درخشان با اشاره 
به اينکه سهم دانش آموزان مدارس دولتی از رتبه های برتر 
كنکور كمتر از انگشتان دست است، گفت: ميزان مهاجرت 

فارغ التحصيلان مدارس سمپاد بالا است.
به گزارش تسنيم، الهام ياوری؛ رئيس سازمان ملی پرورش 
استعدادهای درخشان درباره اينکه عده ای معتقدند مدارس 
سمپاد با عدالت آموزشی سازگار نيست، اظهار كرد: اگر به 
مفهوم دقيق عدالت توجه كنيــم يعنی دانش آموزانی كه 
توانمندی رسيدن به كرسی های ارزشمند علمی را دارند، 
دستيابی به اين مســير برايشان فراهم باشد و اينها همان 

افرادی هستند كه در مدارس سمپاد پذيرش می شوند.
وی ادامه داد: در نبود مدارس سمپاد، كرسی های ارزشمند 
علمی مخصوص افرادی خواهد شــد كــه از آموزش های 
باكيفيــت غيرانتفاعــی بهره مند می شــوند و اگر مدارس 
ســمپاد نباشــد درصد بالای رتبه های كنکور از مدارس 
غيرانتفاعی هســتند و كمتر از انگشــتان يك دســت از 

مدارس نمونه دولتی و دولتی هستند.
ياوری درباره رای ديوان عدالت اداری برای برگزاری آزمون 
ورودی در پايــه دهم مدارس ســمپاد گفــت: در مدارس 
سمپاد برای دوره متوســطه اول و دوم، جذب دانش آموز 
داريــم و افرادی كه در آزمون ورودی دوره متوســطه اول 
پذيرفته می شــوند طــی دوره ای 6  ســاله آموزش های 

منسجم دريافت می كنند.
وی افزود: شکايتی از ســازمان ملی پرورش استعدادهای 
درخشان شــد كه بر اساس آن، ديوان عدالت اداری حکم 
داد برای گذر از دوره متوســطه اول به متوسطه دوم بايد 
مجدد دانش آموزان در آزمون ورودی شركت كنند و اين 
كار با اعتراض مواجه شــد كه با همــکاری ديوان عدالت 
اداری مقرر شد دانش آموزانی كه اكنون در مدارس سمپاد 

هستند از آزمون ورودی پايه دهم معاف شوند.
رئيس ســازمان ملی پرورش استعدادهای درخشان گفت: 

معتقديم برگزاری آزمون  در پايه دهم، برنامه های تربيتی 
مدارس سمپاد را مختل می كند با اين حال ملزم به اجرای 
رأی ديوان عدالت اداری هســتيم و آنهــا به ما گفتند راه 

برای تجديدنظرخواهی باز است.
وی درباره تحصيل رايگان دانش آموزان دهك يك تا چهار 
در مدارس سمپاد مطرح كرد: امسال دولت به ما قول داد 
دانش آموزان دهك های يك تا چهار از پرداخت هزينه های 
تحصيل در مدارس ســمپاد معاف باشند، مدارس سمپاد 
بر اســاس مبالغ دريافتــی از خانواده ها، هزينه های جاری 
خود را تأمين می كنند البته در گذشته تخفيف های خوبی 
بــه خانواده ها ارائه می كرديم با ايــن حال تصميم دولت، 
خيــال خانواده ها را راحــت كرد تا اگر جــزو دهك های 
 يك تا چهار هســتند نگران هزينه هــای تحصيل مدارس 

سمپاد نباشند.
رئيس ســازمان ملی پرورش اســتعدادهای درخشان در 
پاسخ به اين پرســش كه آيا هزينه مدارس سمپاد بسيار 
بالا اســت، گفت: بر اساس مصوبه شــورای عالی آموزش 
و پرورش، مدارس ســمپاد بايد نيمی از شــهريه مدارس 
غيرانتفاعــی را دريافــت كنند اما به جهــت رعايت حال 
خانواده هــا معمولا ايــن مبلغ تا يك ســوم و حتی كمتر 
است به عنوان مثال در تهران شهريه مدارس سمپاد حتما 
از يك ســوم شــهريه مدارس غيرانتفاعی كمتر است و با 
ارائه تخفيف بــه خانواده هايی كه به دلايل مختلف نياز به 
مساعدت بيشــتری دارند تلاش می كنيم دانش آموزان از 

دهك های پايين تر وارد مدارس سمپاد شوند.
ياوری عنوان كرد: با تصميم دولت امســال شاهد رشد 45 
درصــدی حضور دانش آموزان دهك هــای يك تا چهار در 

مدارس سمپاد بوديم و اين عدد قابل توجهی است.
وی درباره دلايل شــکلگيری مدارس ســمپاد تاكيد كرد: 
هدف نخســت حمايت از دانش آموزان با ضريب هوشــی 
بالاتری اســت چــون آنهــا ويژگی های مثبــت و منفی 
خاص خــود را دارند به عنوان مثال كمال گراتر از ســاير 
دانش آموزان هستند به همين جهت بيشتر منتقد می شوند 
يا اگر نمونه هايی از دانش آموزان با استعداد را در كنار خود 

مشاهده نکننده به غرور كاذب دست پيدا می كنند.
رئيس سازمان ملی پرورش اســتعدادهای درخشان ادامه 
داد: هدف دوم، تحقق عدالت آموزشــی اســت؛ در ســال 
جاری از 40 رتبه برتر كنکور 15 نفر جزو مناطق دو و سه 
آموزشــی يعنی مناطق كم برخوردار بودند و 14 نفر آنها، 

دانش آموز مدارس سمپاد بودند در حقيقت سمپاد مسيری 
برای ورود دانش آموزانی است كه توانايی مالی كافی برای 
ورود به مدارس غيردولتــی ندارند يا در منطقه ای زندگی 
می كنند كه مدرسه غيرانتفاعی برتر وجود ندارد؛ سومين 
هدف نيز تربيت افراد نخبه برای ساخت آينده كشور است.

وی در پاسخ به اين پرسش كه اگر قرار است فارغ التحصيلان 
مدارس سمپاد جزو سرمايه های كشور باشند پس چرا بايد 
هزينه تحصيل پرداخت كنند، عنوان كرد: مدارس سمپاد 
اصلا بودجه دولتی ندارند البته ســاختمان و مکان مدرسه 
متعلق به دولت اســت و بســياری از مدارس از نيروهای 
رسمی آموزش و پرورش اســتفاده می كنند اما در برخی 
مــوارد، معلمان از هزينــه جاری مدرســه هزينه خود را 

دريافت می كنند.
ياوری ادامه داد: ما علاقه مند هســتيم كه مسئولان به ما 
كمك كرده و بودجه بيشــتری اختصاص دهند اما بايد به 
مقدورات كشــور توجه كرد؛ هم اكنــون آموزش و پرورش 
محدوديت نيــرو و بودجه دارد البته تلاش می شــود كه 
هيچ دانش آموزی به دليل محدوديت اجتماعی از خدمات 

مدارس سمپاد بازنماند.
رئيس ســازمان ملی پرورش استعدادهای درخشان گفت: 
700 مدرسه سمپاد در دوره متوسطه اول و دوم در كشور 
داريم كه حدود 130 هــزار دانش آموز دارند همچنين در 
هر شهری كه 3 هزار دانش آموز در پايه ششم و نهم دارند، 

موظف به تأسيس مدارس سمپاد هستيم.
وی درباره كمبود معلم در مدارس ســمپاد گفت: مناطق 
آمــوزش و پرورش به ما لطف دارند و مدارس ســمپاد را 
در اولويت تخصيص معلم قرار می دهند بنابراين مدرســه 
بدون معلم نداريم البته كيفيت متفاوت اســت، همانطور 
كــه دانش آموزان طيفی متفاوتی از خيلی قوی تا نســبتا 
قوی هســتند در مورد معلمان نيز اينگونه است و كيفيت 

ها متفاوت است.
ياوری درباره خطای آزمون ورودی مدارس ســمپاد مطرح 
كرد: هر آزمون، خطايی دارد و ممکن اســت دانش آموزان 
خوبی باشــند كه در روز آزمون به دلايل مختلف عملکرد 
خوبی نداشته باشــند يا اينکه دانش آموزان بدون استعداد 
كافــی در روز آزمون با روش هــای متفاوت دوپينگی وارد 

مدارس شوند اما تعداد اين افراد اندك است.
وی تأكيــد كرد: به هيــچ عنوان، فردی با ســفارش وارد 
مدارس سمپاد نمی شود و تنها ملاك آزمون ورودی است؛ 

از مسئولان مختلف در بخش های مختلف كه قوانين ما را 
نمی شناسند، انواع ســفارش ها را داريم حتی برخی افراد 
حاضرند مبالغ هنگفتی را پرداخت كنند تا فرزندشان وارد 
مدارس سمپاد شود اما حتی به يك مورد هم جواب مثبت 

نداديم.
ياوری در پاســخ به اين پرسش كه اكنون فارغ التحصيلان 
مدارس سمپاد در كجا هستند، گفت: متاسفانه با توجه به 
خــلا قانونی كه وجود دارد، آموزش و پرورش بعد از پايان 
دوره دبيرســتان، مسئوليتی در قبال دانش آموزان مدارس 
ســمپاد ندارد به همين دليل پايگاه های اطلاعات ما، آمار 
موثقــی در اين مورد ندارند و نمی توانم بگويم چند درصد 
فارغ التحصيلات مدارس ســمپاد در كشور هستند يا چه 

مسئوليتی دارند.
رئيس سازمان ملی پرورش اســتعدادهای درخشان ادامه 
داد: براســاس نمونه های آماری، مهاجــرت در ميان فارغ 
التحصيلان مدارس سمپاد مشابه هر جمع نخبگانی ديگر 
در كشور بوده و بالا است اما همان درصدی كه داخل ايران 
باقی می مانند در مســئوليت خود در حوزه های متفاوت از 
ادبيات و هنر تا علم و تکنولوژی و پزشکی، اثرگذار هستند.

وی در پاســخ بــه اين پرســش كه هدف شــما پرورش 
ســرمايه ها برای آينده كشور اســت اما با درصد بالايی از 
مهاجرت آنها مواجه هســتيد آيا اين در تناقض با اهداف 
شــما نيســت، گفت: بله همينطور است و علت عمده اين 
مشکل، شکافی است كه در سال های گذشته بين مدارس 
ســمپاد با بنياد نخبــگان و وزارت علوم ايجاد شــد البته 
گفتگوهايــی را با بنياد نخبگان داشــتيم تا دانش آموزان 
بعــد از فارغ التحصيلی از مدارس ســمپاد وارد دانشــگاه 
دانش پژوهان جوان شوند و پس از تحت پوشش برنامه های 

بنياد ملی نخبگان قرار بگيرند.
ياوری در پاســخ بــه اين پرســش كه آيــا 100 درصد 
فارغ التحصيلان مدارس سمپاد در كنکور پذيرفته می شوند، 
گفت: خير! اينگونه نيست به هرحال دانش آموزان در طول 
زمــان، انگيزه درس خواندن خود را از دســت می دهند و 
تيزهوش بودن به هيچ عنوان برای موفقيت كافی نيســت 
و نياز اســت همراه با تلاش و كوشــش باشــد البته 65 
درصد مــدال آوران جهانی در المپيادهــای جهانی علمی 
از دانش آموزان مدارس ســمپاد هســتند همچنين حدود 
70 درصــد رتبه های تــك رقمی و زير 3 هــزار كنکور، 

دانش آموزان مدارس سمپاد هستند.

فرهادخادمی

|        یکشنبه|28 آبان 1402|شماره 6285| 

اذان ظهر: 11:50 اذان مغرب: 17:15 اذان صبح فردا: 5:17  طلوع آفتاب فردا: 6:45


